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P r o t o k ó ł  Nr XXXV/2013 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 28 sierpnia 2013r. w sali Urzędu Gminy w godz. od 900 
do 1035 

 
 
I. Otwarcie i  stwierdzenie kworum. 
                   Otwarcia XXXV sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Czesław 
Moch witając: radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała 
Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, sołtysów, Przewodniczącego Rady Powiatu 
Tomasza Kosińskiego oraz redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na ustawowy 
skład Rady 15 w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                  Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały    
w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w miejscowości Wilcza. 
Wniosek Wójt przyjęto jednogłośnie 15 głosami za. 
Porządek obrad odczytany przez Przewodniczącego Rady: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z  XXXIV  sesji Rady Gminy. 
4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXXIV  
      sesji Rady. 
6.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXIV  sesji Rady  oraz  

z wykonania uchwał Rady. 
7.   Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy,  informacji o kształtowaniu się 
      wieloletniej prognozy finansowej Gminy oraz informacji  o przebiegu wykonania planu 
      finansowego Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin  za I półrocze 2013 roku. 
8.   Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu p łatności oraz rozkładania na 
      raty należności pieniężnych za I półrocze 2013 roku do których  nie stosuje się ustawy – 
      Ordynacja podatkowa. 
9.   Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. 

  10. Podjęcie uchwał:   
        - w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę publicznych przedszkoli i oddziałów 
           przedszkolnych  w szkołach podstawowych, 
        - w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  
          w prowadzonym przez Gminę publicznym przedszkolu, 
        - w sprawie przyjęcia przez Gminę Kotlin od Powiatu Jarocińskiego prowadzenia zadania 
           publicznego polegającego na budowie chodnika przy drodze powiatowej w Woli Książęcej, 
        - zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2013 rok.       
  11. Wolne głosy i wnioski. 
  12. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXIV sesji Rady. 
  13. Zamknięcie obrad. 
 
                 

ad.3. Przyjęcie protokołu  z  XXXIV  sesji Rady Gminy. 
                  Protokół z XXXIV sesji Rady Gminy, który  wyłożony został do wglądu  podczas 
posiedzeń stałych komisji Rady w dniu 26 i 27 sierpnia oraz na sesji Rady w dniu dzisiejszym 
przyjęto 15 głosami za. 
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ad.4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
                 Interpelacje, wnioski i zapytania zgłosili: 
Radny Dariusz Józefiak wnioskując o: 
- wyczyszczenie przepustu pod drogą powiatową w Sławoszewie, 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha, 
- naprawę zapadających się studzienek kanalizacyjnych na drodze Kotlin – Sucha w centrum 
  Sławoszewa. 
Radny Bogdan Pacholak pytał – co ma zrobić rolnik z butelkami po olejach i folią? 
Radny Maciej Skowron wnioskował o: 
- usunięcie suchych gałęzi drzew przy ul. Dworcowej przy wejściu na teren Szkoły, 
- zwrócenie się  do właściciela stawu przy ul. Rymarkiewicza o jego uporządkowanie, ponieważ  
  wrzucane są tam odpady, w tym: butelki, worki, telewizor i staw ten zaczyna cuchnąć. 
Radny Mirosław Twardowski wnioskował o: 
- utwardzenie drogi w Wyszkach, którą zobowiązano się naprawić do końca roku, 
- odwodnienie posesji  w Wyszkach przy drodze nr 11, 
- dokończenie oznakowania kierunkowego w Wyszkach,  
- wybudowanie placu zabaw w Wyszkach, 
- ukierunkowanie spływu wody przy byłym barze w Wyszkach. 
Radny Szczepan Szymczak wnioskował o: 
- wycięcie krzaków przy drodze powiatowej Magnuszewice – Zakrzew  i wyczyszczenie rowów 
   przy tej drodze, 
- zorganizowanie wyjazdowego posiedzenia komisji Rady Gminy po terenie gminy. 
Radny Szymczak poinformował, że  po 7 latach od kiedy wnioskował o rozwiązanie spływu 
wody z pól  mieszkańcy bloku w Magnuszewicach przy skrzyżowaniu dróg Magnuszewice – 
Zakrzew  mają suche piwnice. 
Radny Szczepan Szymczak zadał pytania: 
- czy można zorganizować zbiórkę na dożynkach gminno-powiatowych organizowanych 
  w Magnuszewicach  z przeznaczeniem dla mieszkańca Magnuszewic, któremu zawalił się 
  budynek mieszkalny ?  
- w jaki sposób rolnicy mogą nabyć łąki przy Lutyni w Magnuszewicach będące własnością 
  Skarbu Państwa? 
- jak wygląda sprawa opłaty za odpady komunalne – czy są straty z tytułu opłaty? 
Radny Stefan Taczała wnioskował o: 
- wycięcie krzaków  przy stawie w Racendowie, 
- wycięcie krzaków przy drodze Parzew – Sucha  gdzie na ok. 700 metrowym odcinku tej drogi  
  nie mogą minąć się dwa samochody, 
- przeprowadzenie przez Wójta rozmowy z właścicielem gruntów przy skrzyżowaniu dróg Tarce 
  – Wola Książęca na których rośnie kukurydza o jej wycięcie przy skrzyżowaniu, przez co  
  poprawi się widoczność na drodze, 
- naprawienie mostka na drodze Racendów – Parzew przy posesji pana Stefaniaka. 
Radny Zdzisław Wodniczak  wnioskował o: 
- zobowiązanie właściciela  gruntów na które wywiózł obornik   do jego zaorania, ponieważ  
  obornik leży na polu już któryś dzień i cuchnie, 
- zaapelowanie do rządu, aby nie przeszkadzał w uboju rytualnym  bydła, z uwagi na  
  pogarszającą się sytuację finansową na wsi i obniżenie ceny produktów rolnych. 
 
ad.5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od    
XXXIV sesji Rady. 
               Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym podpisał uchwały 
podjęte przez Radę  na XXXIV sesji oraz przekazał Wójtowi interpelacje i wnioski zgłoszone  na 
tej sesji. 
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Obecny był na zakończeniu roku szkolnego w  Gimnazjum w Kotlinie i w Woli Książęcej oraz 
w Szkole Podstawowej w Kotlinie. 
Spotkał się w Wójtem i sołtysem  sołectwa Kotlin w sprawach bieżących oraz w sprawie 
Waliszewa.  
Przewodniczący poinformował, że On oraz sołtys  odbierają wiele  telefonów i jest to uciążliwe, 
potwornie uciążliwe, z tym, że odnosi się wrażenie, że ostatnio  się cokolwiek poprawiło. 
Wójt mówił, że  jest to może czasowe  i nie należy wyprzedzać. 
Radny Dariusz Józefiak  twierdził, że będzie spokój przez ok. 1,5 miesiąca. 
Uczestniczył  w komisji ds. oceny  najpiękniejszych ogródków  na terenie gminy, a wyniki będą 
ogłoszone  na Święcie Pomidora. 
Obecny był na turnieju plażowej piłki siatkowej w Parzewie oraz na dożynkach w sołectwach: 
Twardów, Wola Książęca i Sławoszew. 
Poza tym uczestniczył w posiedzeniach obu stałych komisji Rady w dniu 26 i 27 sierpnia. 
Do informacji Przewodniczącego nie zgłoszono uwag. 
 
ad.6.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXIV  sesji Rady  oraz  
z wykonania uchwał Rady. 
                     Wójt poinformował, że uchwały podjęte na ostatniej sesji Rady przesłano do 
Urzędu Województwa Wielkopolskiego Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru, wywieszono na 
tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy oraz umieszczono na stronach BIP Gminy. 
Uchwały dotyczące budżetu Gminy przekazano również do Regionalnej Izby Obrachunkowej     
w Poznaniu Zespół w Kaliszu. 
W okresie od XXXIV sesji Rady Wójt wydał 14 zarządzeń w sprawie: przeprowadzenia 
inwentaryzacji okresowej  w kasie Urzędu, ustalenia ryczałtu  na rok 2013 dla pracowników za 
przybory do pisania, powołania komisji  do dokonania przeglądu dokumentacji niejawnej           
w Urzędzie, powołania komisji przetargowej w celu przeprowadzenia przetargu na sprzedaż 
nieruchomości, powołania komisji inwentaryzacyjnej do przeprowadzenia inwentaryzacji robót 
budowlanych wykonanych  przy budowie kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej oraz 
powołania komisji egzaminacyjnej do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego dla 
nauczycieli ubiegających się o stopień awansu zawodowego,  ustalenia terminu składania 
wniosków o udzielenie pomocy uczniom w ramach  rządowego programu pomocy „Wyprawka 
szkolna” oraz w sprawie zmiany budżetu Gminy, a powodem zmian było przyznanie przez 
Wojewodę dotacji celowej  oraz potrzeba rozdysponowania rezerwy budżetowej. 
                Następnie Wójt poinformował o zrealizowanych przez Gminę zadaniach w okresie 
międzysesyjnym w tym o: 
- odbyciu pięciokrotnie rad budowy dotyczących realizacji budowy  kanalizacji sanitarnej  
  w Woli Książęcej, 
- podpisaniu z Samorządem Województwa Wielkopolskiego umowy o przyznanie pomocy na 
  operacje z zakresu małych projektów w ramach działania 413 „ Wdrażanie lokalnych strategii 
  rozwoju objętego PROW na lata 2007 – 2013”, które dotyczą: remontu wraz z modernizacją 
  świetlicy  wiejskiej w Racendowie i w Kurcewie oraz obchodów „Dnia Kotlina – Święto   
  Pomidora” jako efekt  warsztatów „Pomidorowe czwartki”, 
- rozpisano zapytania ofertowe na remont wraz z  modernizacją świetlic wiejskich  
  w Racendowie i w Kurcewie i podpisano umowy z wykonawcami, 
- podpisano umowę  na wykonanie wymiany pokrycia dachowego na budynku świetlicy 
  wiejskiej w Kurcewie, 
- dokonano odbioru wykonania remontu sanitariatów w sali wiejskiej w Sławoszewie, 
- rozstrzygnięto postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na udzielenie kredytu 
  bankowego długoterminowego w kwocie 2 mln zł i wybrano ofertę Banku Spółdzielczego 
  w Kotlinie, 
- ogłoszono postępowania o udzielenie zamówienia na:  
   - remont drogi  w Racendowie – wykonawcą będzie PRD „DROBUD” z Jarocina,  
   - na przebudowę  drogi gminnej – ulica Cicha – nie złożono oferty, postępowanie 
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     unieważniono, 
   - przebudowę drogi w Wilczy – wezwano PRD „DROBUD” z Jarocina do uzupełnienia 
     dokumentów, 
   - odbyto radę budowy dla zadania  - rozbudowa i przebudowa istniejącego Domu Strażaka  
     w Kotlinie. 
Wójt poinformował, że Zarząd Województwa Wielkopolskiego zatwierdził listy operacji dla 
działania „ Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej” realizowanego w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013  i wniosek  na budowę sieci 
kanalizacji sanitarnej w Wilczy  został zweryfikowany  pozytywnie i wpisany pod poz. 17. 
Kwota dofinansowania wynosi 1.315.032 zł. 
Poza tym w okresie międzysesyjnym Wójt był obecny: 
- na organizowanych dożynkach w sołectwach: Wola Książęca, Twardów, Sławoszew i Parzew, 
- podczas kontroli prowadzonej w Urzędzie Gminy przez Komisję Rewizyjną Rady, 
- na turnieju wsi zorganizowanym w Kotlinie, 
- na turnieju piłki nożnej o Puchar Wójta   zorganizowanym  na boisku Orlik w Kotlinie,  
- na Święcie Policji zorganizowanym w Jarocinie. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad.7. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy,  informacji o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy oraz informacji o  
przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin  za I 
półrocze 2013 roku. 
                    Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Zdzisław 
Wodniczak poinformował, że Komisja nie wniosła uwag  do wykonania budżetu Gminy za I 
półrocze br. oceniając , że budżet wykonano prawidłowo. 
Komisja również pozytywnie oceniła informację o przebiegu  wykonania planu finansowego 
Biblioteki. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że rozpatrując informację z zakresu umarzania, 
odraczania terminu płatności, rozkładania na raty należności pieniężnych za I półrocze Komisja 
stwierdziła, że Gmina robi co może, aby ściągnąć podatki i opłaty i więcej nie może  zrobić. 
Projekty uchwał Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
                 Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała  poinformował, że 
Komisja pozytywnie oceniła wykonanie budżetu Gminy  i Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin 
za I półrocze 2013r. 
Oceniając przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego przedstawione przez dyrektorów 
szkół i przedszkola  radny Włodzimierz Szymkowiak  wnioskował o zwiększenie ilości godzin  
dla dzieci na basenie. 
Wójt poinformował o zwiększeniu liczby godzin  na basenie  z 50 do 60. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 
                  Przewodniczący Rady pytał czy są pytania dotyczące informacji o przebiegu 
wykonania budżetu i informacji  z wykonania planu finansowego Biblioteki. 
Nie słysząc pytań Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada informacje przyjęła. 
Informacje o przebiegu wykonania budżetu Gminy i  o przebiegu wykonania planu finansowego 
BPG Kotlin stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.8.Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 
rozkładania na raty należności pieniężnych za I półrocze 2013 roku do których  nie stosuje 
się ustawy – Ordynacja podatkowa. 
                  Nie  słysząc pytań do informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności     
i rozkładania na raty należności pieniężnych za I półrocze 2013r. Przewodniczący Rady 
stwierdził, że Rada informacje przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 



5 
 

 
ad.9. Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. 
                   Radny Włodzimierz Szymkowiak poinformował, że dyrektorki szkół sygnalizowały 
kiepską bazę komputerową  w szkołach z wyłączeniem Gimnazjum w Kotlinie mówiąc, że 
uczniowie w domu mają lepszy sprzęt i wobec tego należy znaleźć  środki na zakup 
komputerów. 
Radny Krzysztof Szyszka informował  o zmianie programów nauczania przez co rodzeństwo  nie 
może korzystać z książek, a rodzin nie stać na zakup nowych książek. 
Wójt poinformował, że Gimnazjum w Kotlinie zostało wyposażone w komputery za kwotę 50 
tys. zł. 
Wójt informował, że tylko dyr. Szkoły Podstawowej w Kotlinie  i dyr. Szkoły Podstawowej       
w Magnuszewicach  mówiły o potrzebie  zakupu komputerów. 
Przewodniczący Rady  powiedział, że Gimnazjum w Kotlinie jest wyposażone w komputery, a 
pozostałe szkoły w miarę możliwości należy doposażyć. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła informację  o przygotowaniu szkół do 
nowego roku szkolnego. 
 

  ad.10. Podjęcie uchwał:   
                  Przewodniczący Rady odczytał kolejno projekty uchwał poddając je pod głosowanie: 
  1)  w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę publicznych przedszkoli i oddziałów 
       przedszkolnych  w szkołach podstawowych. 
       Uchwała Nr XXXIV/185/2013 podjęta została 15 głosami „za”. 

2) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  
      w prowadzonym przez Gminę publicznym przedszkolu. 
      Uchwała nr XXXIV/186/2013 podjęta została 15 głosami „za”. 
      W Przedszkolu Publicznym w Kotlinie zapewnia się  bezpłatne nauczanie, wychowanie  
       i opiekę w wymiarze 5 godzin dziennie, w godz. od 800 do 1300.  
      Wysokość opłaty  określono w wysokości 1,- zł za godzinę zajęć. 
  3) w sprawie przyjęcia przez Gminę Kotlin od Powiatu Jarocińskiego prowadzenia 
       zadania  publicznego polegającego na budowie chodnika przy drodze powiatowej w Woli 
       Książęcej. 
       Uchwała Nr XXXIV/187/2013 podjęta została 15 głosami „za”. 
   4) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2013 rok.  
        Uchwała nr XXXIV/188/2013 podjęta została 15 głosami „za”. 
   5) w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 
        Uchwała nr XXXIV/189/2013 podjęta została 15 głosami „za”. 
        Rada wyraziła zgodę na sprzedaż nieruchomości w Wilczy o obszarze 0,002 ha. 
    Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
  ad.11. Wolne głosy i wnioski. 
                     Wnioski zgłosili: 

Radny Krzysztof Szyszka  wnioskował o rozważenie możliwości zamontowania muld na 
ulicach: Słowackiego i Norwida. 
Radny informował o wypadku jaki miał miejsce na ul. Słowackiego, a przyczyną była nadmierna 
prędkość jadącego samochodem. 
Wójt  pytał –czy ten przypadek jest powodem do zamontowania muld twierdząc, że będą także  
wnioski  przeciwne do ich zamontowania. 
Radny Krzysztof Szyszka  mówiąc o odzyskaniu przez Gminę podatku VAT wyliczył, że jest to 
połowa kwoty jaka jest przeznaczona na Dom Kultury i z tego powodu należy się uznanie dla 
Wójta i Skarbnika. 
Radny Bogdan Pacholak  pytał – czy będą czyszczone rowy? 
Sołtys Beata Skowrońska wnioskowała o: 
- wykoszenie rowów przy drodze Kotlin – Sucha, ponieważ zbliża się zima, a obecnie rowy te są 
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  tak zarośnięte, że nie wiadomo czy mają 30 centymetrów  czy 2 metry głębokości, 
- usunięcie gałęzi  akacji przy drodze  w Sławoszewie przy stawie, która została odłamana od  
  drzewa w wyniku uderzenia pioruna. 
Radny Czesław Smoliński   wnioskował o obcięcie gałęzi drzew przy drodze powiatowej przy 
posesji nr 103a w Woli Książęcej, które zasłaniają stojący tam znak drogowy „Stop”. 
 
Radny Włodzimierz Szymkowiak odnośnie wykupu mieszkań w budynkach przy ul. 
Konopnickiej określając je jako „zakładowe”  poinformował, że kontrowersyjna odpowiedź 
Wójta  na posiedzeniu Komisji w dniu 26 sierpnia br., że to On będzie decydował  o posiadaniu 
przez  radnego z ogródka, nie pytając się mieszkańców, którzy tam mieszkają, a jest tam 8 rodzin 
zabolało Go. 
Radny wnosił o spotkanie Wójta z mieszkańcami  bloków  przy ul. Konopnickiej  oraz                 
z  mieszkańcami ul. Konopnickiej i ul. Sienkiewicza i porozmawianie o planowanych rzeczach, 
bo z tego co  słyszał geodeci już  wymierzają i działki są dzielone i wytyczane drogi. 
Radny Szymkowiak przypomniał, że w Przedszkolu w Kotlinie jest 200 dzieci. Po zmianach 
zamierza się  zabrać  plac zabaw na którym jest piaskownica i teren zieleni. Radny informował, 
że  ze szkolnego placu zabaw korzysta 150 dzieci kl. I  do kl. III. 
Radny Szymkowiak pytał –czy Wójt naoglądał się Białorusi czy Egiptu czy innych rzeczy, że o 
wszystkim będzie decydował sam ? Radny wnosił o spotkanie  i wzięcie pod uwagę  zdania 
mieszkańców, którzy mieszkają od 25 lat  i zostali tu zaproszeni i ściągnięci jako specjaliści do 
tej gminy, żeby coś dla tej gminy zrobić. 
Wójt pytał – czy ważniejsza jest wycena mieszkania, czy 3 metry dodatkowej powierzchni 
gruntów, które będą miały wpływ na cenę ? 
Wójt przyznał, że nie uchyla się od spotkania i nie ma wyłączności  na rozwiązywania, które  są 
idealne i opiera się na pomocy wielu osób. 
Radny Szymkowiak wyjaśniał, że On mówi o poczynaniach jakie są  na ul. Konopnickiej, a Wójt 
mówi o sprzedaży. 
Przewodniczący Rady pytał – czy geodeci  już mierzą? 
Radny Szymkowiak odpowiedział, że 2 budynki usytuowane są na 5 działkach i należy to 
uporządkować, bo  tak fatalnie to zaprojektowano, że wchodzi  w to: boisko sportowe, ulica 
Słowackiego i inne tereny ale zamierzenia są takie, że zabiera się plac zabaw. 
Radny poinformował, że dyr. Przedszkola na posiedzeniu Komisji Oświaty wnioskowała o plac 
zabaw, bo w Przedszkolu jest 8 oddziałów i dzieci te nie mają placu zabaw, a ze szkolnego placu 
zabaw korzysta 150 dzieci z kl. I do III. 
Radny pytał  - czy przy 350 dzieciach mają być wyścigi, które dzieci wcześniej pójdą na plac 
zabaw, a jak nie to będą chodzić wokół szkoły jak więźniowie po asfalcie. Radny mówił, że plac 
zabaw chce się zabrać na parking dla samochodów. Radny uważał, że należy dbać nie o dobro 
kierowców, którzy mieszkają 100 metrów od przedszkola i podjeżdżają pod same przedszkole. 
Szczyt samochodowy trwa 10 minut, a pozostałe godziny  jest pusto. Radny pytał – po co dbać o 
dobro kierowców? 
Radny Szymkowiak przypomniał, że  już kiedyś walczono o 4 pasmową obwodnicę  przez 
Kotlin i szczęście, że społeczeństwo zareagowało i tej drogi nie zrobiono. Dalej radny mówił, że 
zadaniem jest dbanie o mieszkańców i dobro dzieci, a chce się zabrać  teren przy szkole gdzie 
jest piaskownica i część ogródków działkowych. 
Radny mówił również o zabraniu ogródków działkowych przy ul. Ks. Rymarkiewicza, a 
sprzedano tylko 1 działkę. 
Wójt odpowiedział, że były to ogródki ale tylko z nazwy były to ogródki. 
Radny Szymkowiak przyznał, że wie o tym, ale zamysł  taki był, że będą to ogródki, których 
dzisiaj nikt nie uprawia, bo wykorzystuje się je do rekreacji. 
Dalej radny mówił, że pod nosem chce się robić drogi i będą mieszkać w środku ronda.  
Mieszkańcy osiedla są przeciwni i są rozmowy  prowadzone z mieszkańcami i jeżeli będzie 
potrzeba, to zbierze 500 podpisów. 

 



7 
 

Radny poinformował, że przeprowadził rozmowy z mieszkańcami ul. Konopnickiej i ul. 
Sienkiewicza i jeżeli będzie potrzeba, to ruszy niebo i ziemię żeby bez „naszej” jak określił 
radny zgody  coś tam się działo. 
Przewodniczący Rady  zwracając się do Wójta mówił, że dopóki Wójt nie przedstawi sprawy 
Radzie, to nie należało by  tam nic robić. Przewodniczący pytał –  po co zabierany jest plac 
zabaw? 
Wójt  odpowiedział, że każde zadanie realizowane jest  w odpowiednim czasie. Placu zabaw nie 
zrobi się w ciągu 5 minut i  jest po rozmowach z dyr. Przedszkola  odnośnie usytuowania placu 
zabaw.   Wójt poinformował, że  obecny plac zabaw to piaskownica i kilka  ławek i nie jest to 
typowy plac zabaw. 
Wójt zapewnił, że przedstawi sprawę organizacji  tego terenu na następnym posiedzeniu komisji 
Rady. 
Wójt mówił, że nie ma mowy o zabraniu placu zabaw, bo tych robót nikt nie będzie robił 
obecnie, bo nie ma zabezpieczonych na ten cel środków. 
Przewodniczący Rady mówił, że  jeżeli już geodeci działają, o czym mówił radny Szymkowiak, 
to już są  ponoszone  koszty i sprawa jest zakończona. 
Wójt wyjaśnił, że geodeci nie dzielą działek, bo na tych samych działkach mieszczą się bloki 
mieszkalne, garaże, stacja energetyczna,  plac zabaw i boisko sportowe. 

 
  ad. 12. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXIV sesji 

Rady. 
                Wójt odpowiadając na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji  poinformował, że 

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu zamontowała  poręcze ochronne 
przy schodkach przy drodze nr 11 w Wyszkach. 

  Na wniosek o zamontowanie sygnalizacji świetlnej wzbudzanej przy przejściu dla pieszych         
w Wyszkach - Górach GDDKiA w Poznaniu poinformowała, że  został wykonany pomiar ruchu 
pieszych. 

  Tak małe natężenie ruchu  nie daje podstaw do wybudowania sygnalizacji świetlnej. 
  Dyrekcja Dróg Krajowych poinformowała, że pomiar ruchu pieszych zostanie powtórzony          

w miesiącu wrześniu, ponieważ przejście znajduje się na drodze dzieci do szkoły, a pomiar 
przeprowadzono  po rozpoczęciu wakacji. 

                  Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie poinformował, że szerokość wykaszanych  
poboczy dróg wynika z faktu wyrzucania kamieni przez właścicieli pól do rowów przydrożnych 
i na pobocza dróg, a uderzenie kosiarki w kamienie powoduje częste awarie i postoje maszyny      
i dlatego wykaszana jest tylko część pobocza, która jest w skrajni jezdni i wpływa na 
bezpieczeństwo ruchu. 

  Rowy i przeciwskarpy Zarząd Dróg wykasza tylko na przebudowanych, oczyszczonych drogach 
w okresie jesiennym, aby zapobiec wyrastaniu krzewów. 

   Krzewy przy drodze Parzew – Sierszew będą mogły być usunięte po okresie lęgowym ptaków     
w okresie jesiennym. 

                  Pozostałe zrealizowane  wnioski to: 
   - zakup płyt betonowych z przeznaczeniem do umocowania skarpy przy posesji przy wjeździe 
     z ul. Poznańskiej w ul. Reymonta, 
   - naprawa studzienki kanalizacyjnej na ul. Kpt. Sobczaka. 

                 Przewodniczący Rady pytał – czy wnioski  do budżetu Gminy złożone, a nie 
zrealizowane są aktualne? 
Wójt odpowiedział, że są aktualne, z tym, że należy je zaktualizować. 
                 Wójt zaprosił wszystkich obecnych wraz z rodzinami na II edycję Święta Pomidora 
organizowanego w dniu 30 sierpnia br.  na boisku sportowym  Szko ły Podstawowej w Kotlinie. 
                Wójt podziękował  za udział w Turnieju Wsi mówiąc, że  nie można tylko narzekać, że 
nic się nie organizuje ale należy uczestniczyć w organizowanych imprezach. 
 

  ad.13. Zamknięcie obrad. 
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                   Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XXXIV sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 
                 

 

 


